



FZN-Newsletter Nr. 2 (Juni 2023)
(Verteilung für Mitglieder über die FZN-Mailinglisten)

1. Meldungen und Termine innerhalb des Forschungszentrums Neurosensorik
2. Informationen für Nachwuchswissenschaftler*innen
3. Sonstige Termine

1. Meldungen und Termine innerhalb des Forschungszentrums Neurosensorik

JUBILÄUMSTAGUNG DES FORSCHUNGSZENTRUMS AM 6. OKTOBER 2023

In 2023 feiert das Forschungszentrum Neurosensorik 20 Jahre seit seiner offiziellen Gründung. Die Vorbereitungen für unsere Jubiläumstagung **am 6. Oktober 2023 ab 13.30 Uhr im A11** sind weit fortgeschritten. Das Programm steht fest und die Anmeldung ist bereits gestartet.

Alle Informationen zur Tagung sind hier zu finden:

<https://uol.de/neurosensorik/jubilaeumstagung-2023>

Die Anmeldung zur Tagung ist eröffnet und erfolgt über folgenden Link:
<https://eveeno.com/AnmeldungForschungszentrumNeurosensorik>

Im Mittelpunkt der wissenschaftlichen Tagung stehen erneut die Präsentationen der neuberufenen Professorinnen und Professoren mit Neurosensorikbezug und in diesem Jahr haben wir einen auditorischen Schwerpunkt zu verzeichnen. Angeboten werden zudem Rückblicke aus den Gründungsjahren und eine Poster-Session mit Postern aus den Arbeitsgruppen des FZN. Zum Abschluss wird es einen öffentlichen Abendvortrag mit Prof. Dr. med. Eckart Altenmüller, Direktor des Instituts für Musikphysiologie und Musikermedizin (IMMM) an der Hochschule für Musik, Theater und Medien Hannover, sowie einen Sektempfang zur Feier des Jubiläums geben.

Alle Nachwuchswissenschaftler*innen, die an einer Teilnahme bei der Poster-Session interessiert sind, können sich gern in der Geschäftsstelle des FZN bei Nina Gaßmann melden oder sich direkt für die Tagung und die Poster-Session anmelden. Die Teilnahme an der Tagung ist für alle kostenlos.

Information in English:

ANNIVERSARY CONFERENCE OF THE RESEARCH CENTER ON OCTOBER 6th, 2023

In 2023, the Research Center Neurosensory Science will celebrate 20 years since it was founded. The preparations for our anniversary conference on October 6th, 2023 from 1.30 p.m. in the A11 are already well advanced. The program is set and registration has started.

All information about the conference can be found here:

<https://uol.de/en/academic-research/research-center-neurosensory-science/events/jubilaeumstagung-des-forschungszentrums-neurosensorik>

Registration for the conference is opened via the following link:

<https://eveeno.com/AnmeldungForschungszentrumNeurosensorik>

In the centre of the scientific symposium are once again the presentations of the newly appointed professors related to neurosensory science and this year we have an auditory focus. Retrospectives from the founding years and a poster session with posters from the FZN working groups are also offered. At the end there will be a public evening lecture with Prof. Dr. med. Eckart Altenmüller, Director of the Institute for Music Physiology and Musician's Medicine (IMMM) at the Hanover University of Music, Drama and Media, as well as a champagne reception to celebrate the anniversary.

All young scientists who are interested in participating in the poster session are welcome to contact Nina Gaßmann at the FZN office or register directly for the conference and the poster session. Participation in the conference is free for everyone.

2. Informationen für Nachwuchswissenschaftler*innen

CALL FOR HWK-FELLOWSHIPS 2023

The **2023 Call for Fellowship Applications** at the Hanse-Wissenschaftskolleg Institute for Advanced Study Delmenhorst (HWK) is now open.

Three different programs are available:

- HWK Regular/ Junior Fellowships,
- Joint Research Fellowships with the Oldenburg Medical School,
- Joint Junior Fellowship with the Excellence Cluster Hearing4All Oldenburg.

In all cases, the **deadline is July 15** (the only deadline in 2023).

After a successful evaluation by the HWK Advisory Board in late autumn, Fellows would start their **residence on a flexible schedule** with apartments available **from late autumn 2024 onwards**. Please plan ahead if you would like to invite colleagues to work with you!

HWK Regular/ Junior Fellowships

Fellowships for 3-10 months for researchers in HWK's "Brain & Mind" area encompassing a wide range of academic disciplines including for example: neurosciences, cognitive sciences, biology, psychology, medicine, philosophy, pharmacology, computer sciences, linguistics, educational sciences, physics, media sciences, history, cultural sciences/anthropology. See <https://hanse-ias.de/en/themes/research-areas/brain-mind> for details on the "Brain & Mind" research area.

Information on application process and guidelines:

<https://hanse-ias.de/en/fellowships/application>

Information on living and working on campus:

<https://hanse-ias.de/en/place>

Joint Research Fellowships with Oldenburg Medical School

Two 6-months Fellowships for researchers in all fields of medicine and health sciences, project to focus on clinical research or digitalization in medicine and health sciences.

<https://uol.de/en/medicine/hwk>

Joint Junior Fellowships with H4All Excellence Cluster

24 months postdoc fellowship consisting of 9 months residence at the HWK plus 15 months postdoc position in a work group of the Cluster of Excellence Hearing4all

<https://hearing4all.de/en/career/fellowships/h4a-hwk-fellowship/>

NEW EMBO-CONFERENCE "SUBCORICAL SENSORY CIRCUITS: VISUAL, AUDITORY, SOMATOSENSORY, AND BEYOND"

This conference will focus on different subcortical circuits involving various sensory modalities and revisit their increasingly complex and interconnected contributions to perception, behavior, and cognition.

The meeting will take place **November 28, 2023** at EMBL Headquarters in Heidelberg, Germany, and we have many exciting speakers lined up such as our keynotes Karel Svoboda and Sabine Kastner.

Registration is already open, and we will be selecting nearly half our talks from submitted abstracts (link below signature, **abstract submission deadline is September 5**). Financial assistance in the form of fee waivers and travel grants are available.

Conference title: Subcortical sensory circuits: visual, auditory, somatosensory, and beyond

Date: November 28- December 1, 2023

Location: EMBL ATC, Heidelberg, Germany

Conference website:

<https://www.embl.org/about/info/course-and-conference-office/events/ssc23-01/>

3. Sonstige Termine

KNEIPENABEND „HIRN VOM HAHN“ AM 28. SEPTEMBER 2023

Am 28. September 2023 findet zum dritten Mal in Oldenburg der Kneipenabend „Hirn vom Hahn“ statt. In sieben Kneipen in der Innenstadt werden dann Oldenburger Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler über ihre Forschung und ihren Arbeitsalltag berichten und das Publikum in ihrem Bann ziehen.

Das Forschungszentrum Neurosensorik beteiligt sich an der Veranstaltung in diesem Jahr mit einem Wissenschaftler: Dr. Veysel Ödemis von der Abteilung Anatomie wird in der „Weinbar Artischocke“ über den Anatomieunterricht im digitalen Zeitalter vortragen.

Für weitere Informationen: www.hirnvomhahn.de



SCIENCE SLAM AM 29. NOVEMBER 2023

In diesem Jahr wird der Science Slam mit dem Doktorand*innentag der Graduiertenschulen/der Graduiertenakademie verbunden, damit beide Veranstaltungen von den Synergien im Vorfeld profitieren. **Gesucht werden noch Slammer*innen, d.h. mutige Studierende, Promovierende oder wissenschaftliche Mitarbeitende, die ihr Forschungsthema in einem 10-minütigen, allgemeinverständlichen, wissenschaftlich fundierten und gern auch unterhaltsamen Vortrag auf die Bühne bringen möchten.**

Es gibt Infoveranstaltungen (online, letztmalig am 04.07.2023 um 17.00 Uhr unter: <https://meeting.uol.de/b/nin-hmv-md9>), einen Vorbereitungsworkshop für interessierte Slammer*innen am 12. Oktober 2023 (Anmeldung bereits geöffnet über STUD.IP) und Einzelcoachings für jede*n Einzelne*n vor dem Slam-Auftritt. Und es gibt viele Preise zu gewinnen: den Preis der Vizepräsidentin für wissenschaftlichen Nachwuchs, den Sonderpreis des Vorstandes des Forschungszentrums Neurosensorik, Abos für wissenschaftliche Zeitschriften und mehrere Sponsorenpreise.

Für Interessenbekundungen und Fragen: scienceslam@uol.de,

weitere Infos auch unter: <https://uol.de/scienceslam>

Carl von Ossietzky
Universität
Oldenburg

Slammer*innen
gesucht!

29. NOVEMBER 2023 – 19 UHR
SCIENCE SLAM

Für Interessierte: Infoveranstaltung | Workshop | Coaching
Weitere Informationen unter www.uol.de/scienceslam

Forschungszentrum
Neurosensorik
Graduiertenschulen
und der Graduierten
Akademie Oldenburg

OLTECH
GRADUATE SCHOOL
www.oltech.de

3GO
OLDENBURG

Graduiertenschulen
Akademie